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Unitatea, liantul redeşteptării
Te salut prietenul meu, in aceasta saptamana vom studia despre unitate ca si parte importanta a 

redesteptarii. Nu se poate vorbi despre o Biserica condusa de Duhul Sfant fara sa vorbim despre unitate. 
Tema centrala a rugaciunii de mijlocire a Domnului Hristos pe care o gasim in Ioan 17 este unitatea. Te 
intreb, de ce crezi ca Domnul Hristos  a ales ca tema centrala a ultimei sale rugaciuni, unitatea. In general 
oamenii spun ca ultimele cuvinte ale unei persoane inainte de a muri sunt in rezumat cele mai importate ale 
vietii acestuia. Daca acest fapt este adevarat, atunci preocuparea lui Isus pentru unitate, este insasi esenta 
crestinismului. Aceasta a fost tema ultimei sale rugaciuni. Nu se poate vorbi de viata crestina si chiar mai 
mult de redesteptare fara a vorbi despre unitate. In rugaciunea Sa, Isus a spus ceea ce gasim scris in Ioan 
17,20-21:

„20Şi mă rog nu numai pentru ei, ci şi pentru cei ce vor crede în Mine prin cuvântul lor. 
21Mă rog ca toţi să fie una, cum Tu, Tată, eşti în Mine, şi Eu în Tine; ca, şi ei să fie una în noi, pentru ca 
lumea să creadă că Tu M-ai trimis.”

Trebuie sa avem in vedere faptul ca aceasta rugaciune nu a fost numai pentru ucenicii  si Biserica Sa 
de atunci, ci pentru toti care vor crede aceste cuvinte. Deci Isus s-a rugat deasemenea pentru tine, in acea 
ocazie s-a ruga pentru tine si pentru mine. In aceasta rugaciune mai descoperim o alta idee, si anume ca 
unitatea Bisericii lui Isus este un factor decisiv care determina pe fiintele umane sa descopere puterea 
transformatoare a lui Isus. Textul continua cu dorinta Domnului Isus ca “ toţi să fie una, cum Tu, Tată, eşti în 
Mine, şi Eu în Tine... Tu M-ai trimis”. Este atat de uman a gandi ca puterea lui Isus se manifesta numai in 
preocesul transformarii unui delicvent, drogat sau betiv. Dar ce putem spune de o inima orgolioasa care nu 
se lasa cucerita de Isus care nu vrea sub nici o forma sa isi ceara scuze fratelui sau. Biserica lui Dumnezeu 
pe acest pamant este ca o gradina, are o multime de flori de toate tipurile, exista gladiole, margarete, 
trandafiri, crini etc..., fiecare floare cu, culoarea si forma sa particular.

 Acelasi lucru se intampla cu membrii Bisericii. Domnul ne-a creat cu personalitatii diferite, avem 
nevoie sa invatam sa traim impreuna intarindu-ne in credinta unii pe altii si fiecare sa sprijine pe celalalt in 
cresterea spirituala si lupta credintei, iar aceasta nu numai intre diferite caractere ci chiar intre culturi 
distincte, avand in vedere ca suntem o Biserica mondiala iar fiecare parte a lumii are particularitatile ei. 

Isus doreste ca aceasta Biserica a Sa sa fie una dupa cum El este una cu Tatal. Oare cum functioneaza 
unitatea Dumnezeirii? Cei trei sunt una in scop, dar sunt trei persoane diferite. Tot asa putem fi si noi, avand 
cu totii acelasi scop, tinta, dar cu personalitati diferite. Daca ii permitem lui Isus sa lucreze pe aceasta linie, 
se va manifesta puterea divina iar lumea va cunoaste ca Isus este Dumnezeu, capabil sa transforme un 
delicvent care in ochii tuturor este rau, si de asemena capabil sa transforme un orgolios care in ochii tuturor 
este bun si chiar pare sfant.

In partea a doua a studiului vom vedea doua ilustratii prezentate de Pavel si Petru care aduc lumina 
asupra manierei in care se dezvolta unitatea in Biserica lui Isus. 

Prima aplicatie, ilustratie este prezentata de Pavel in 1 Corinteni 12. Aici Pavel compara Biserica lui 
Dumnezeu cu un corp. Dupa cum stim corpul este format din diferite parti, dar capul, spune Pavel este 
Hristos. Deci in Biserica este loc pentru toti, iar intr-un corp toate organele sunt importate, toate participa la 
bunastarea corpului. Unii se vad iar altii nu, dar cu totii implinesc rolul lor pentru buna functionare a 
corpului, iar cu totii implinesc poruncile primite de la Hristos care este capul Bisericii. Asa ar trebui sa 
functioneze pe pamant Biserica lui Isus, toti si fiecare cu caracteristile sale particulare, ajutand corpul pentru 



a implini menirea sa, fara ca cineva sa se simta superior altuia si de asemenea nimeni sa doreasca sa faca 
ceva separat de corp. 

Petru de asemenea prezinta o aplicatie vorbind despre unitate prezentand o cladire in care fiecare 
piatra are locul ei, scopul ei, dar piatra din capul unghiului, principala, asupra careia se afla toata presiunea 
cladirii este Isus. 

Deci in cele doua aplicatii baza unificatoare este Isus, tocmai de aceea cu cat comuniunea Bisericii 
este mai apropiata cu Isus, cu atat mai multa unire va exista intre membrii Bisericii. O Biserica plina de Duh 
niciodata nu poate sa fie dezbinata si nu se poate vorbi de redesteptare unde exista lupta pentru suprematia 
de idei a unuia o a altuia, sau pentru suprematia persoanelor. 

In partea a treia a studiului trebuie sa avem in vedere ca unitatea Bisericii nu poate sa fie un simplu 
fapt romantic, sentimental. De exemplu iti amintesti de ziua de nasterea a unui frate de la Biserica si doresti 
sa il suni pentru a-l felicita, sau chiar doresti sa ii pregatesti un tort, sa il vizitezi, sa il imbratisezi cu drag, 
sau la intrarea in Biserica ii saluti pe toti si ii intampini cu un zambet larg. Toate acestea sunt bune, dar sunt 
numai detalii, detalii necesare pentru unitatea crestina, dar exista doi factori determinanti in care Biserica 
trebuie sa fie unita, pentru ca de acestia depinde existenta si scopul ei, ma refer la MESAJ  si  MISIUNE. 
Sa citim impreuna Apocalipsa 14:6-8 care spune in felul urmator:

„6Şi am văzut un alt înger care zbura prin mijlocul cerului, cu o Evanghelie veşnică, pentru ca s-o 
vestească locuitorilor pământului, oricărui neam, oricărei seminţii, oricărei limbi şi ori cărui norod. 
7El zicea cu glas tare: "Temeţi-vă de Dumnezeu, şi daţi-I slavă, căci a venit ceasul judecăţii Lui; şi 
închinaţi-vă Celui ce a făcut cerul şi pământul, marea şi izvoarele apelor!" 
8Apoi a urmat un alt înger, al doilea, şi a zis: "A căzut, a căzut Babilonul, cetatea cea mare, care a adăpat  
toate neamurile din vinul mâniei curviei ei!"

Stii ca aceasta este esenta MESAJULUI nostru? Miscarea adventista s-a nascut in scenariul profetic 
pentru a anunta lumii Evanghelia vesnica. Ceea ce Biserica predica nu este o evanghelie noua ci este 
Evanghelia vesnica, pentru ca in Dumnezeu nu este schimbare nici urma de mutare. Dar ce este Evanghelia 
para timpul sfarsitului? De ce trebuie sa fie anuntata ora judecatii? Pentru ca Dumnezeu trimite ingerul chiar 
in ceasul judecatii. Acesta este mesajul nostru conform profetiei prietene. Dumnezeu a ridicat un popor care 
sa anunte lumea  contextul judecatii. Observam ca mesajul este important dar trebuie sa intelegem de ce il 
transmitem, asa dupa cum un alergator alearga, alearga, alearga dar nu mai stie pentru ce alearga. Asa ca 
avem nevoie de ceva mai mult si vom trece la urmatorul pas.

Al doilea factor important este MISIUNEA. Te rog sa observi ca ingerul apare in tabloul profetic 
„pentru...”, pentru ce? Pentru a predica ! Prepozitia  „pentru...”  defineste motivul existentei Bisericii. Nu 
suntem in aceasta lume singuri, nu suntem pentru a ne intalni o data pe saptamana pentru a canta, a ne ruga 
si a manca impreuna. Toate acestea sunt  parte din viata Bisericii dar nu putem sa uitam ca suntem poporul 
pe care Dumnezeu l-a ridicat in istorie „pentru...” a vesti ultimul mesaj lumii. 

Stii, Biserica primitiva era unita datorita urgentei misiunii sale, si datorita puritatii mesajului. Cele 
doua si experienta personala cu Isus au transformat dintr-o Biserica apostolica intr-o biserica puternica, plina 
de zel si unita. Avem nevoie sa stim ca si astazi dusmanul nostru doreste sa distruga unitatea Bisericii, si o 
va face atacand cele doua puncte tari ale Bisericii, mesajul si misiunea. Niciodata nu putem spune ca 
mesajul nu mai este la moda si de asemenea nu ne putem distrage cu atatea lucruri si sa uitam ca misiunea 
noastra este sa terminam predicam mesajul Evangheliei in lume.

Vom trece la partea a patra a studiului, aici vom vorbi despre forma de organizare si structura 
Bisericii. Studiind scrierile cartii Faptele Apostolilor putem vedea ca Biserica apostolica avea o structura 
organizationala, nu ca cea de astazi, dar era o structura. Biserica primitiva era o biserica tanara, dar pe 



masura ce timpul trecea au inceput sa apara probleme, mai ales doctrinale, asa ca Biserica a organizat un 
grup de persoane pentru a analiza problemele si a le rezolva. Asa s-a format comitetul de conducere de la 
Ierusalim unde de exemplu s-a discutat problema ridicata de iudeii convertiti la crestinism. Acesti iudei 
sustineau ca fiecare nou crestin trebuia sa se circumcida. In aceste conditii Biserica si-a reunit liderii in 
Ierusalim pentru a analiza problema si au decis ca iudeii care doreau sa o faca o puteau face, dar nu era 
necesar sa o ceara si noilor crestini pentru ca acele ceremonii si-au atins scopul odata cu moartea Domnului 
Hristos. Aceasta maniera de a rezolva problema aparuta, conflictul, arata ca Biserica primitiva avea o forma 
de organizare. Pe de alta parte, cand Pavel a fost convertit in drumul spre Damasc i s-a cerut ceva, ce i s-a 
cerut? Sa se prezinte inaintea lui Anania, care evident este faptul ca era un lider al Bisericii din Damasc, apoi 
Pavel a trebuit sa calatoreasca in Ierusalim pentru ca autoritatile eclesiastice sa confirme sfanta sa chemare.

 Asadar Biserica apostolica avea o structura organizationala. Astazi ca si Biserica de atunci de 
asemenea o avem, pentru  ca organizarea Bisericii este un principiu divin. Intr-un corp nici un membru nu 
este independent facand ce ii place, ci fiecare organ actioneaza in deplina armonie cu celelalte pentru o 
perfecta funcionare a acestuia. Tot asa funcioneaza Biserica in unitatea ei. Daca cineva spune ca iubeste pe 
Isus dar nu vrea sa aiba nimic a face cu Biserica este un fapt incoerent, nu are sens, sau sa iti doresti sa fii 
parte din corpul lui Hristos dar sa faci numai ce vrei tu este imposibil. Pavel spune astfel ca daca bratul 
spune ca nu este din corp nu inseamna ca nu este parte din corp, este lipsit de sens, aceasta problema trebuie 
bine inteleasa pentru ca organizarea trebuie inteleasa in contextul unitatii Bisericii, cu structura acesteia. Nu 
poate exista o biserica unita daca nu exista o structura, o forma de organizare. 

Am ajuns la finalul acestui studiu. Aici vom vorbi despre unitate si vom abserva ca unitatea nu este 
un dar care cade din ceruri ci este un resultat al participarii umane. Unitatea este un dar al Duhului, dar 
trebuie sa avem in vedere anumiti factori pentru a se putea realiza adevarata unitate. Asa ca in primul rand 
Duhul Sfant nu inzestreaza cu unitate  pe om daca acesta nu vrea, el poate lucra in inima mea pentru a ma 
contientiza ce trebuie sa fac, de exemplu ma face sa inteleg unde am gresit, ce trebuie sa fac - cum ar fi de 
exemplu sa cer iertare fratelui afectat. Duhul Sfant nu ma obliga, El lucreaza in tacere in inima mea. 

In al doilea rand eu trebuie sa accept lucrarea Duhului in viata mea. Trebuie sa folosesc libertatea pe 
care mi-a dat-o Dumnezeu de a accepta lucrarea acestuia in viata mea, pentru ca daca nu vreau sa Ii aud 
vocea, pot sa imi inima accesului acestuia, ajungand la pacatul impotriva Duhului Sfant. 

In al treilea rand unitatea este un proces, pentru ca, cresterea in sine este un proces. Nimeni nu creste 
de la un moment la altul. Cresterea este continua de la o zi la alta, o luna la alta, an dupa an, asa dupa cum 
este in viata fizica tot asa este si in viata spirituala. Aceasta este forma in care creste si relatia noastra cu Isus 
si cu cat suntem mai aproape de Isus, implicit ne vom apropia si mai mult unii de altii. 

Ceea ce este necesar sa intelegem este ceva pentru care nu abosesc sa il repet pentru ca Biblia o 
repeta de nenumarate ori. Biserica primitiva traia o experienta speciala cu Isus pentru ca se ruga in fiecare zi, 
studia Scripturile in fiecare zi si isi marturiseau credinta zilnic, adica in fiecare zi fiecare era involucrat in 
procesul de marturisire pentru a chema si pe altii la Hristos. Fara aceste trei instrumente, nu exista 
comunirare, comuniune cu Isus, iar fara aceasta nu exista unitate. In fiecare biserica in care persoanele nu 
sunt implicate in lucrarea misionara de chemare a celor pierduti la Isus, se vor vedea ispititi sa foloseasca 
energiile sale in altceva, isi vor folosi de multe ori energii pretioase in lupte de cuvinte pentru lucruri de 
nimic, ganduri desarte, formalitati fara sens, neatentii si flecreli. De aceea este necesar a folosi aceste energii 
cu intelepciune pentru rugaciune, studiu si lucrare misionara .
Dumnezeu sa te binecuvanteze.

Traducere si tehnoredactare Gabriel Radu


